
PROTOKÓŁ Nr LI/23
z sesji Rady Gminy Łubnice

odbytej dnia 28 września 2023 roku
 
W sesji udział wzięło 13 radnych. Dwie nieobecne nieusprawiedliwione.
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:
 
1.    Anna Grajko – Wójt Gminy
2.    Izabela Pszczoła – Skarbnik Gminy
3.    Leszek Ziółek – Sekretarz Gminy
4.    Sołtysi
   
Proponowany porządek obrad:
 
1.      Otwarcie sesji.

2.     Przedstawienie porządku obrad.

3.     Spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Staszowie.

4.     Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok.

5.     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy 
Łubnice na lata 2023-2031.

6.     Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie Gminy Łubnice z 
Wiślańskiego Klastra Energii.

7.     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIV/224/22 Rady Gminy 
Łubnice z dnia 29 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2022-2026 w Gminie Łubnice.
8.     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/312/23 Rady Gminy 
Łubnice z dnia 25 sierpnia 2023 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Łubnicach.

9.     Interpelacje i wnioski radnych.

10.                     Odpowiedzi na interpelacje.
11.                     Wolne wnioski i informacje.

 
 
Ad. 1
 
P. Przew. – otwieram LI sesję i witam wszystkich przybyłych. Na podstawie listy obecności 
stwierdzam, że Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.
Ad. 2
 
P. Przew. – przedstawił proponowany porządek obrad.  Czy są  jakieś propozycje zmiany 
porządku obrad? Nie widzę. Przegłosujemy proponowany porządek obrad .



Porządek przyjęto jednogłośnie.
 
Ad. 3
 
Przew. – może najpierw pytania ze strony radnych a Pan Dyrektor by później się do tego 
odniósł. Może być tak Panie Dyrektorze.
P. Dyrektor – może być. Ja ze swojej strony zaproponował bym, ponieważ dzisiaj jest 
akurat taki mój dzień wyjazdowy, to jeśli padną pytania od Państwa a na któreś nie 
odpowiem to się umówimy tak, że do Pani Wójt na piśmie odpowiedź 
zostanie  przekierowana w ciągu 7-14 dni. Odpowiem na te, na które dzisiaj nie odpowiem,
dobrze?
P. Przew. – dobrze,. Proszę Państwa o konstruktywne zadawanie pytań i Pan Dyrektor 
postara się nam w tym temacie odpowiedzieć.
P. Sekuła – wystosowaliśmy 2 pisma w 2022 roku 10 października jedno odnośnie 
przejścia dla pieszych od strony Połańca  z tego względu, że znajduje się tam szkoła 
kierowcy się poruszają z nadmierną prędkością. Drugie było 28 czerwca 2023 w sprawie 
przebudowy drogi powiatowej na odcinku od skrzyżowania w miejscowości Wilkowa w 
stronę Łubnic z tego względu, że tam powstało osiedle domków jednorodzinnych i ludzie 
się skarżą, że nie mogą dotrzeć na przystanek, dzieci do szkoły je po prostu bardzo 
niebezpiecznie. Dwa auta się mijają trzeba schodzić praktycznie do rowu uciekać. I teraz 
tak na to pierwsze żeśmy mieli odpowiedź, że niedopuszczalne jest stosowanie progowa 
zwalniających na drogach, na których się odbywa ruch autobusów. Wiec pytam się jak to 
jest, że po drogach autobusy przejeżdżają np. w Oleśnicy i tam wszędzie już progi są 
wbudowane u nas jakimś dziwnym trafem nie ma. Czy musimy czekać aż coś się wydarzy 
dopiero będziemy działać, my musimy po prostu przewidywać. Po to nas ludzie wybierali i 
zaufali żebyśmy się w pewien sposób odwdzięczyli. I trzecia sprawa jeszcze Panie 
Dyrektorze to jest chodzi o nową drogę, która powstała od Wilkowej w stronę Sydzyny, jest
pas pieszo jezdny i po prostu Policja się czepia ludzi, powinno się iść lewą stroną ale jak 
ktoś wraca idzie prawą stroną i dostaje mandat to jest chyba nie w porządku tak? może to 
wyjaśnić z Policją. Sama nazwa pas pieszo jezdny to chyba ludzie mogą korzystać z tego 
pasa dla pieszych.
P. Witek – chodnik też jest z jednej strony.
P. Sekuła – oczywiście chodnik też jest z jednej strony i ludzie chodzą czy do szkoły dzieci
czy ze szkoły czy do sklepu.
P. Dyrektor – czy chcecie Państwo żeby pojedynczo czy zbiorczo, jak uważacie?
Jeżeli chodzi o przejście i próg zwalniający to odpisaliśmy w tej formie dlatego, że komisja,
która prosiłem żeby była powołana i była powołana. Obecny był przedstawiciel Policji jak 
zarządzającego ruchem ze Starostwa i ode mnie . przeprowadzili wizję lokalna w terenie i 
na tym odcinku jest teren zabudowany. Wszystkie elementy bezpieczeństwa, które są 
zachowane, czyli na skrzyżowaniu są znaki stopu, nie jest droga tranzytowa, ograniczenie 
do 50 km/h, znak pulsacyjny przy szkole, oznakowanie poziome, oznakowanie pionowe. 
Wszystkie elementy bezpieczeństwa, które są na tym odcinku powinny dyscyplinować 
kierowcę do ograniczenia prędkości. Zarządca drogi ma obowiązek wstawić znaki i 
pilnować jakość znaków. Co do bezpieczeństwa na drodze, przestrzegania przepisów 
prawa o ruchu drogowym. Ten element złożonego przez Was wniosku był w jakiś sposób 



monitowany. Na mapie zagrożeń tam było wcześniej chyba pismo odpisywane, że każdy 
ma dostęp do takich instrumentów jak mapa zagrożeń, która jest dostępna i macie 
Państwo możliwość jeżeli widzicie takie sytuacje i to jest odbierane w systemie szybkim 
dlatego, że jak wy dzisiaj klikniecie i zaznaczycie, że to jest miejsce niebezpieczne to w 
dzień kliknięcia Komenda Wojewódzka Policji ma ten sygnał. Komenda Powiatowa dostaje
taką informację i ma obowiązek monitować i sprawdzać to. Później my występujemy do 
Komendy Powiatowej informując z zdarzeniach gdzie są miejsca niebezpieczne. Szanowni
Państwo mam takie przypadki akurat w Wilkowej nie mam tego przypadku bo nie 
występowaliśmy. Tam gdzie mieszkańcy występują, jest miejsce niebezpieczne, jest mapa 
zagrożeń, przekraczają szybkości. Po takim sygnale jak jest na mapie zagrożeń Policja 
przez miesiąc monituje. Ja występuję do Policji o informację w ciągu tego miesiąca czasu 
ile zdarzeń było, które spowodowały ten wniosek okazuje się że prawie w stu procentach 
jak Policja jeździ to nie ma sygnału, że takie zdarzenie jest i na podstawie czego mamy to 
ustalić, ja się opieram na faktach. Zgłoszenia są, Wy więcej widzicie bo jesteście na 
miejscu i widzicie pojedyncze zdarzenia ale Policja jest od tego żeby kontrolowała i 
dyscyplinowała użytkowników ruchu drogowego. Jak jest przekroczenie prędkości 
zarządca drogi nie jest od tego.
P. Sekuła – oni nie kontrolują i dlatego dochodzi do wypadków.
P. Dyrektor – ile wypadków było
P. Sekuła jak jada od Połańca to tam powinien być próg.
P. Bąk – ja bym nie chciał mieszkać przy tej szkole jak tam będzie próg bo tam wtedy się 
mieszkać nie da to jest jeden huk. Bariera nikomu zwłaszcza młodym ludziom oleju do 
głowy nie naleje.
P. Sekuła – czemu Pan jest przeciwny?
P. Bak – ja nie jestem przeciwny, w Sichowie jest jak najbardziej zasadny ale tutaj sam fakt
wymuszenie zmiany prędkości nic nie da. Tam jest skrzyżowanie i nie ma dyskusji, że tam 
trzeba zwolnić.
P. Sekuła – jest skrzyżowanie ale nie zwalniają.
P. Dyrektor – te działania Zarządu, które są to uważam, że są bardzo zasadne, bo powinni
być kierowcy badani skoro nie widzą znaków jak jedziemy od Zrębina. Szanowni Państwo 
przejedziemy się dzisiaj od Zrębina mamy znak ustąp pierwszeństwa przejazdu, jest 
tabliczka 200m stop. Jak jedzie kierowca, który posiada odpowiednie uprawnienia i widzi 
to 200m zostaje mu a znak aktywny jest przed samym skrzyżowaniem. To wytłumaczcie 
mi dlaczego wjeżdża w barierę, jeśli jest odpowiedzialny kierowca wszystkie znaki po kolei
są. Czy jest wina zarządcy drogi, że tak się dzieje? Co my mamy jeszcze postawić? Próg 
zwalniający czy to coś da chyba też nie.
P. Szymański  - dokładnie tak samo było we Francji bo tam pracowałem żadne znaki nic 
nie dawały dopiero postawili progi zwalniające i pomogły.
P. Dyrektor – ja rozumiem ten wniosek jest zasadny, tylko ja proponuję Panu Radnemu 
skoro mi zgłasza, miałem na Bogorii taka sytuację wszyscy chcieli próg koło szkoły, byłem 
na 2 spotkaniach, Pan Wójt pojechał, co się okazało? Złożyliśmy wniosek, dostaliśmy 
pieniądze na próg. Próg był zamontowany. Po dwóch tygodniach miałem litanię na Policję,
do Wojewody wszędzie było opisane po co próg bo nie idzie tam mieszkać.
P. Sekuła – ja mam podpisy ludzi, to nie ja dla siebie to chcę.
P. Bąk = Drzazga też podpisał?
P. Sekuła – oczywiście



P. Dyrektor – następny przykład ulica Mielecka w Połańcu, wszyscy chcieli próg. Mówię 
dajcie mi lokalizację tego progu, oświadczenia mieszkańców sąsiednich posesji. Nie 
znaleźliśmy osoby, która by powiedziała, że chce próg. Bo nie sztuka zamontować go. W 
Oleśnicy złożyliśmy wniosek na próg w okolicach szkoły, mieszkańcy, rodzice mówią 
bezpiecznie będzie. Próg został zdemontowany. Przyszedł mieszkaniec i powiedział, że 
się nie zgadza na ten próg, przyszedł kolejny i następny, to pytam się gdzie zamontujemy 
ten próg, powiedzieli, że oni sobie nie życzą i demontujemy.
P. Szymański – jest wielu mieszkańców co nie chcą progowa a tym co chcą nie 
zakładacie.
P. Dyrektor – proszę Pana oczywiście ja zawsze patrzę globalnie tylko jeśli sprawa trafia 
później do sądu z tytułu odszkodowań, to nie patrzy sąsiad piąty, szósty tylko patrzy 
Dyrektor i np. ten co zgłasza problem i zaczyna się problem bo nie można wszystkim 
dogodzić w tym względzie. Jeżeli będą nabory tak już wracając do sprawy  bo na pewno z 
własnych środków tego nie zrobimy. Jeżeli będą nabory i będzie sytuacja taka, że 
podtrzymacie Państwo swój wniosek, bo teraz to nie obiecuję to są różne programy 
wykonanie jest bardzo kosztowne. Podtrzymacie swój wniosek, taką informację do gminy 
wyślemy, że jest nabór, będą spotkania w terenie nie to, że jedno. Konkretnie muszę mieć 
od mieszkańców deklarację, że tego chcą wyłącznie nie tylko oni ale i sąsiedzi i wtedy 
lokalizujemy gdzie.
P. Sekuła – mieszkańcy się podpisali, że chcą.
P. Dyrektor – tak samo podpisali mieszkańcy miejscowości Jurkowice , wszyscy chcą, 
dzieci prowadzą, jest sąsiednie skrzyżowanie z miejscowością Samotnia, ciężarówki 
nagminnie jeżdżą i okazała się później, że nikt nie chce. A ja zostaję z tym tematem, 
wniosek złożony, trzeba zrobić rozliczenia. Później przyjeżdża kontrola i nagle co 
mieszkańcy chcą a po dwóch miesiącach nie chcą to jest coś nie tak. albo źle gospodarz 
czyli zarządca drogi gospodaruje środkami, ja też muszę ostrożnie w tym względzie 
patrzeć.
P. Witek – zrobić spotkanie z mieszkańcami niech się wypowiedzą.
P. Sekuła – ale po co skoro już jest czarno na biały, że ludzie się zgadzają.
P. Bąk – ale czy są świadomi tego z czym to się wiąże? Ciężarowe auto jak tam będzie 
przejeżdżać to przecież to będzie taki huk, że się w głowie nie mieści.
P. Sekuła – jak będzie zwalniał nie będzie żadnego huku.
P. Dyrektor – ja ze swojej strony jak będą nabory pismo do gminy kieruję, spotykamy się 
na miejscu, będzie deklaracja mieszkańców, konkretnie tych miejsc, których lokalizację 
podacie zgodzą się, będę miał na piśmie, że jest zgoda wtedy składamy wniosek. Nie 
będę już teraz tak łapczywie składał wniosków, bo później ja odpowiadam za trwałość 
projektu, ja nie mieszkańcy.
P. Sekuła – mamy próg zwalniający dojeżdżając do stopu na prawą stronę. Po prostu żeby
ludzie zwalniali.
P. Dyrektor umawiamy się będzie nabór daję informacje będzie zgoda, będą oświadczenia
wprowadzamy do budżetu. Jeśli chodzi o przebudowę drogi na odcinku osiedla. Wniosek 
na tym etapie jest pozytywnie zweryfikowany, jeżeli będą środki finansowe w ramach 
Polskiego Ładu to będziemy realizowali. Tylko na tym osiedlu do pierwszej krzyżówki w 
prawo ale sam element chodnika nic więcej. Nawierzchnie jest dobra.
P. Sekuła – czyli chodnik nie pas pieszo jezdny?



P. Dyrektor – zobaczymy. To nie jest pas pieszo jezdny proszę tego nie mylić. Zgodnie z 
przepisami o ruchu drogowym jest to utwardzone pobocze o szerokości metr, że Policja 
daje mandaty to daje słusznie dlatego, że trzeba znać przepisy ruchu drogowego. Pieszy 
porusza się tylko bezkarnie po chodniku w prawa i lewa stronę. A jeżeli jest pobocze 
bitumiczne stanowi pas do poruszania się i zatrzymania zgodnie z przepisami o ruchu 
drogowy. Więc pieszy jeżeli jest po prawej stronie oddzielone pobocze on może tylko z 
miejscowości Sydzyny iść do Wilkowej nie może iść do Sydzyny, do Sydzyny ma iść po 
lewej stronie. Większość z Was jest kierowców i znacie prawo o ruchu drogowym a jak 
ktoś niw zna to zapraszam do przepisów prawa o ruchu drogowym. I tak jest zrobione nie 
ma po obydwu stronach pobocza jest po jednej stronie. Było zrobione tylko po prawej 
stronie dlatego, że na etapie składania wniosku była zasadność żeby zrobić po jednej 
stronie.
P. Sekuła – dlatego na terenie zabudowanym powinien być chodnik i tyle.
P. Dyrektor – oczywiście
P. Sekuła – tylko nie kto później przy drogach powiatowych dbać o ten chodnik. Jak to się 
odniesiemy do tej sytuacji?
P. Dyrektor – każdy przy swojej posesji.
P. Bąk – powiem tak, gdzie chodniki są użytkowane to ssą jak należy a gdzie to 
użytkowanie jest sporadyczne to rośna chwasty, taka jest rzeczywistość.
P. Sekuła – właśnie, ale kto powinien dbać o te chodniki przy drodze powiatowej?
P. Bąk – to już proszę do Dyrektora nie do mnie.
P. Dyrektor – myślę, że 3 tematy były i na tym zakończymy.
P. Przew. – proszę bardzo radny ze Słupca
P. Gromny – mam taka prośbę żeby koszenie poboczy przy drogach powiatowych było 
troszkę wcześnie się odbywało. Bo w tym roku akurat tak było, że wjeżdżając z drogi 
gminnej na powiatową trzeba się było wychylić się dobrze  żeby zobaczyć czy coś nie 
jedzie.
P. Dyrektor – to przyspieszymy.
P. Gromny – bardzo bym prosił i jeszcze odnośnie chodnika w Słupcu tam są załamania 
od Pana Ziółka do sklepu takie 2 albo 3 załamania.
P. Dyrektor – jeżeli warunki pogodowe pozwolą, nie chce Panu w tej chwili obiecywać bo w
tej chwili ustawiamy znaki, to postaramy się to zrobić. Ale to tylko warunek czy zima 
przyjdzie szybko czy nie. Jeżeli byłaby taka sytuacja, że jest jakiś element zagrażający 
bezpieczeństwu to od razu go usuniemy a te, które mogą poczekać to proszę się uzbroić 
w cierpliwość, dobrze? Będziemy to robić.
P. Gromny – dziękuję bardzo.
P. Przew. – dziękuję. Pani radna ze Szczebrzusza proszę.
P. Soja – Panie Dyrektorze ja składałam w ubiegłym roku taki wniosek o przegląd i 
renowację rowów przy wszystkich drogach w gminie. Dostałam odpowiedź, że po sezonie 
zimowym będzie to zrobione oprócz tych przepustów, czy to jest zrobione?
P. Dyrektor – tak, czy jeszcze coś?
P. Soja – tak, składałam też wniosek o poszerzenie drogi w powiatowej w miejscowości 
Szczebrzusz. Wniosek poszedł dalej i czy jest coś robione bym chciała wiedzieć i jeszcze 
chciałam zgłosić taki problem słupy telekomunikacji, czy jest to realne żeby cokolwiek z 
tym zrobić? Bo są tak blisko naprawdę jest to problem w ogóle w gminie i nie tylko chyba 
w naszej. Akurat na Szczebrzuszu jest tak, że ta droga powiatowa jest wąska dlatego 



wnioskuję o poszerzenie i te słupy są tak blisko na łuku drogi to jest około 15 cm od pasa 
jezdni to jest naprawdę niebezpieczne. To tyle z mojej strony.
P. Dyrektor – jeśli chodzi o pierwszą sprawę przegląd rowów, wiem że w okresie 
wiosennym kierownik wykonywał ten przegląd i mam nawet sprawozdanie gdzie co jest do
zrobienia. Ze względu na obszar powiatu potrzeb niestety jest dużo. No u was w tym roku 
tylko robiliśmy w trzech miejscowościach. Tyle zdążyliśmy zrobić w 3 miejscowościach te 
najbardziej wymagające. To była Grabowa, Przeczów i nie pamiętam trzeciej wiem , że na 
pewno były 3, jak sobie przypomnę to Pani Powiem. Nie robimy gdzie nie ma takiej pilnej 
potrzeby.  Mamy uwzględnione Borki , mamy tam gdzie mamy przebudowy to ja 
odstąpiłem żeby nie robić dwa razy, to tam gdzie były potrzeby to niektóre po 
odstępowaliśmy.
P. Soja – ale są miejsca gdzie nie ma już w ogóle tych rowów a nie będą robione?
P. Dyrektor – jeżeli fizycznie nie było rowu to nie ale mamy taka sytuację gdzie nie mamy 
rowów odprowadzających z drogi powiatowej. Jakbyśmy zrobili te rowy a nie mamy 
odpływów to ja zaczynam mieć problem bo ta woda zalega w drodze powiatowej i co z tym
zrobić. Niech mi Pani doradzi co ja mam z tym zrobić.
P. Soja – myślę, że to można, są gdzieś przepusty na drugą stronę, są ujścia.
P. Dyrektor – powiem Państwu tak na gminie Oleśnica uległem sugestii Pana  Burmistrza 
czyścić rowy, tak puściłem koparkę wyczyściliśmy rowy, ja zapraszam dzisiaj, mieszkańcy 
nie pozwolili wejść i zrobić odprowadzający. Mam od Strzelec do Oleśnicy ponad 2 km 
czyszczenia rowów, jak bym nie czyścił rowów to miałbym okej bo ta woda samoczynnie 
schodziła a jak wyczyściłem w tej chwili zapraszam pełne rowy i nie ma możliwości 
odpływu bo mieszkaniec powiedział mimo to, że rów jest przez jego działkę ewidencyjny 
powiedział, że tego nie pozwoli zrobić i Burmistrz nie zrobił o została woda w rowach u 
mnie. Jeżeli Państwo chcieli i są rowy odprowadzające, bo ja na każdą wizję wysyłam 
kierownika. Jeżeli jest możliwość odprowadzenia tej wody, jeżeli są oczyszczone 
przepusty zjazdowe nie są zamulone wszędzie tam jest szansa zrobienia tych rowów. 
Przepusty są po stronie właścicieli żebyście wiedzieli. A jeżeli przepusty są zamulone całe 
to ja nawet jak karzemy wyczyścić ten rów to uwierzcie Państwo pra w 100% mieszkańcy 
nie wyjdą i nie wyczyszczą tych przepustów tak to się dzieje. Czyścimy od zjazdu do 
zjazdu ja następnie po wyczyszczeniu tych rowów skargi na dyrektora bo nie 
wyczyszczony jest przepust pod zjazdem i jak ta woda ma płynąć. Na gminie Staszów 
czyściliśmy jedną miejscowość później skarga była na mnie dlaczego dyrektor nie kazał 
wyczyścić przepustów zjazdowych i woda stoi pomiędzy jednym przepustem a drugim.
P. Soja – Panie Dyrektorze ale jak jest robiona droga to są wstawiane przepusty też, jak to
robicie?
P. Dyrektor – jeżeli robimy przebudowę a jeżeli remonty to nie
P. Soja – ale jak robić przebudowę i wstawiacie przepusty to nie należą do was te 
przepusty?
P. Dyrektor – tak ale tak szczerze to przepust nie służy dyrektorowi czy Zarządowi Dróg. 
Nam nie potrzebne sa te zjazdy, komy potrzebny jest ten wjazd, my zajmujemy się drogą 
publiczną. Ustawa wyraźnie mów utrzymanie, remonty należą do właściciela 
nieruchomości, ponieważ właściciel nieruchomości chce się połączyć z droga publiczną 
nie zarządca. Bo jeżeli ja się chcę połączyć z drogą gminną czy gmina z powiatową to 
gmina występuje do mnie, że chce się połączyć, wnioskuje o to i jest połączenie.
P. Kozioł – na Grabowej mieszkańcy sami czyścili przepusty i dało radę.



P. Dyrektor – tak dało radę, mieszkańcy wyszli i wyczyścili przepusty a my rów
P. Soja – ja myślę, że i tak można to zrobić przejrzeć to baj nie ma odpływu po jednej 
stronie to można przejść na drugą stronę bo sa takie przepusty a przynajmniej u nas są.
P. Dyrektor – nie mówię, że tu nie ma możliwości tylko mówię, że najpierw sprawdzamy 
czy jest możliwość ujścia chociaż kawałek 20 m żeby ten przepust pod korona drogi był 
samoczynnie czyszczony. Bo jeżeli nie mamy ujścia to zdajemy sobie sprawę a 
przynajmniej ja z własnego doświadczenia, wyczyścimy a napór wody jest i jeszcze różna 
zanieczyszczenia organiczne i z zimowego utrzymanie to wszystko wpływa mi do rowu 
samoczynnie, niwelacja robi swoje przepływa 50% a reszta nie bo jest zamulone. 
Naprawdę wierzcie mi nic nie zyskujemy przy czyszczeniu tych rowów. Po 2 latach 
spotykamy się na tym samym rowie i okazuje się, że dzięki temu, że nie ma odpływu te 
rowy nie funkcjonują dobrze dla was dla mnie. Bo później zastoiska wody są i macie 
pretensje, że woda stoi w rowie, mokro jest na polu, ta woda powinna odchodzić ale to 
też  nie jest wina zarządcy drogi do końca, bo my odpowiadamy tylko za rowy przydrożne 
a nie za melioracje ani szczegółową ani inną. To jest sprawa Polskich Wód, ten problem 
jest naprawdę nie tylko u was. To jest ciężki problem a szczególnie w tych terenach 
zalewowych gdzie wy macie tereny zalewowe, to ja się wcale nie dziwię i ja was 
rozumiem. Jeżeli chodzi o telekomunikację to ja ze swojej strony tylko powiem tyle 
występowałem już kilkakrotnie i szczególnie o tą miejscowość, bo raz że zagrożenie jest 
nie można nigdzie u cieknąć. Miałem odpowiedź, że oni nie są zainteresowani usuwaniem 
bo one są w dobrym stanie. Ja decyzji lokalizacyjnej proszę Pani na te słupy nie 
wydawałem. W tej chwili jak wydajemy to wydajemy na granicy pasa drogowego nawet jak
jest w rowie. Wydajemy na dzień dzisiejszy minimum na granicy pasa drogowego ale nie 
bliżej niż 2 m ze względu na chodniki, które będą robione może nie w najbliższym czasie 
ale wnioskujecie te chodniki. Ja ze swojej strony mogę obiecać, że kolejny raz wystąpię 
ale czy będzie efekt nie chcę tez obiecywać.
P. Soja – ja ze swej strony też składałam wniosek ale to już było wcześnie chyba ze 4 lata 
temu, był Pan z Telekomunikacji stwierdził, że tu jest teren zabudowany i nie zagraża 
bezpieczeństwu i na tym się temat zakończył ale jednak to jest uciążliwe.
P. Bąk – a jak się udało w Sichowie zlikwidować te słupy bo tam tez tragedia była?
P. Dyrektor – w Sichowie na tej samej zasadzie co tutaj, występowaliśmy do 
Telekomunikacji oni rozbierali linię bo nie funkcjonowała linia, nie było potrzeb, oni wyszli z
założenia, mają światłowód jest element bezpieczeństwa, za który płacą a nie użytkują. Bo
oni płaca za zajęcie pasa drogowego i tam ponieważ 2 urządzenia były obce zrezygnowali
ze słupów.
P. Bąk – a ta linia jest czynna na Szczebrzuszu?
P. Soja – tak. te co nie czynne to ja składałam wniosek i w tym roku usunęli te słupy, które 
były nieczynne przy drogach gminnych a te są czynne przy drodze powiatowej.
P. Dyrektor – i dlatego jest problem a dla nich przestawienie tych słupów tez wiąże się z 
dodatkowymi kosztami. A na tych słupach istniejących nie mogę też odmówić, w tym roku 
dodatkowo wieszają przewody światłowody i tez nie mogę odmówić bo są istniejące słupy.
P. Soja – ale żeby przestawili ten metr czy półtora.
P. Dyrektor – próbowałem i jeszcze raz spróbuję, po spotkaniu napisze nasz Radca 
Prawny, czy będzie efekt nie wiem.
P. Przew. – Panie Dyrektorze w sprawie tych rowów co Pani radna zgłaszała to chodzi 
konkretnie o te rowy przy drodze powiatowej od Łubnic w stronę Czarzyzny i od Czarzyzny



tam jest kawałek zrobiony bo był robiony remont drogi i jest wszystko ładnie zrobione a 
dalej w stronę Budzisk jest równo z polami, równo z droga. Po prostu to są rowy zamulone
od iks lat, rosną tam drzewa potężne tak samo tu w stronę Kapkazu drzewa rosną grube. 
Powalone drzewa przez wichury, wszystko jest załadowane w tych rowach, tak jakby nie 
wyło właściciela. Nie zgodzi się z tym, że musi te przepusty robić właściciel, jak każdy 
będzie sobie robił sam po swojemu to wiadomo, że to trzeba na pewnej wysokości zrobić 
dostosować się do rowu to nie da się tak zrobic. Ja sobie umyślę dzisiaj pojadę sobie 
zrobić przepust. Ja wstawie przepust pół metra niżej a rów jest pół metra wyżej to przecież
sensu nie ma. Zawsze tak było, że jak się robiło drogę gdziekolwiek powiatową czy w 
Czarzyzny była robiona czy tu była robiona cała pętla z Łubnic w stronę Słupca to były 
robione i przepusty to wtedy ma sens.
P. Dyrektor – ale jeżeli jest przebudowa, modernizacja, budowa zarządca drogi odtwarza 
istniejące przepusty,  które ssą w terenie. Posiadamy ewidencje dróg, posiadamy wideo 
rejestracje, nie to że nie mamy dokumentów. W dniu dzisiejszy ja wchodzę na mapę i nikt 
mi nie powie, że ma zjazd bo ja jestem wstanie sprawdzić każdy zjazd, każde 
skrzyżowanie, każdy znak, bo mamy taka dokumentację. Dużo pieniędzy włożyliśmy w to i
jesteśmy na dzień dzisiejszy wstanie sprawdzić wszystko. Jeżeli chodzi o to co Pan 
Przewodniczący mówił, o rzędne, o robienie przepustów ja mówiłem tylko o utrzymaniu nie
mówimy o budowie. Utrzymanie przepustów należy do właściciela. To co jest wybudowane
kiedyś to właściciel jest zobowiązany utrzymywać zarówno przelotowość przepustu jak i 
nawierzchnię na przepuście bo to jemu służy. Jeżeli to jest w dobrej kulturze utrzymywane 
to żaden problem odtworzenie, odmulenie tych rowów. Tylko to jak nie jest utrzymywane to
sami sobie zdajecie sprawę, jeżeli rów jest zamulony do 50% my go odmulimy a przepusty
nie będą zrobione to ta woda będzie stała i większe zagrożenie moim zdaniem jest stanie 
tej wody w rowie niż zamulenie rowu. Bo jeżeli będzie ta woda w rowie a nie daj Boże ktoś
wpadnie, kto będzie odpowiadał? Dyrektor, bo jestem odpowiedzialny za bezpieczeństwo 
na drogach i tego się obawiam proszę Pastwa. Wolę żeby były zamulone niż ma być 
odkryty i wypełniony wodą. Na grabowej, jak było z woda ile tej wody było i dało się 
upuścić, dało się, mieszkańcy wyszli powiedzieli, że są zainteresowani i jaki problem, dało 
się zrobić w dwu turach. Uważam, że jest szansa u Państwa wszędzie zrobić tylko musi 
być ogólnie chęć mieszkańców i współpraca. Z mojej strony jest ta współpraca. Nie da się 
całej sieci u was zrobić bo jest tych rowów dużo, ale sukcesywnie tam gdzie widzicie 
najbardziej potrzeby. Jestem otwarty robimy tylko mieszkańcy też muszą wyjść i 
przynajmniej te obowiązki swoje wypełnić. Nie chcę żeby nic więcej robili tylko to co do 
nich należy.
P. Przew. – trzeba wziąć jeszcze pod uwagę taka sytuację, że dzisiaj to tak praktycznie do 
tych działek co są przejazdy to w 50% rolnicy nie uprawiają tych pól i oni nie dbaj o to, że 
dziesiątki innych rolników się topi po prostu. I to jest normalne bo albo jest ktoś starszy, 
albo to dzieci maja a mieszkają w Warszawie, w Krakowie Pan Bóg wie gdzie. On nie ma 
potrzeby tutaj przychodzić czyścić przepust. Jak coś robimy to trzeba by to zrobić 
kompleksowo jakieś odmulenie i przy tym przepusty. Zrobić to w całości tak jak Bóg 
przykazał.
P. Dyrektor – z jednej strony Pan ma rację tylko z drugiej strony ja też proszę o pomoc bo 
w takich sytuacja jak Pan mówi nie ma kogoś są nie zamieszkałe posesje, ja to rozumiem. 
Ale jak na całym odcinku się okaże, że się nikt nie przyzna do tych przepustów i je 
wyczyszczę to zrobię precedens a jak zrobię precedens i wyczyszczę całość to wiąże się z



niegospodarnością. Jako kierownik jednostki za niegospodarność mogę być ukarany. To 
już w t a stronę nie idźmy, ja mogę pomóc ale nie idźmy w niegospodarność. Mogę 
pomóc, nie będzie właściciela będzie jeden przepust będzie dwa dobrze możemy zrobić 
ale nie robimy to dla wszystkich. Nie bądźmy tacy, że będziemy dla wszystkich robić okaże
się, że precedens zrobię w jednej miejscowości a drugiej okaże się, że zrobił Dyrektor w 
tej miejscowości to ja też nie wyjdę niech zrobi dalej. Naprawdę zrobimy precedens ale 
idźmy w tą stronę, że mieszkańcy ze swojej strony jak chcą żeby im pomóc niech wyjdą 
tez naprzeciw.
P. Bąk – w którejś z wiosek w ramach ćwiczeń i sprawdzania hydrantów strażacy 
prądownicami przepusty po prostu przetkali. Taka możliwość też istnieje.
P. Wójt – o niegospodarność Zarząd dróg ma być oskarżony a Wójt wtedy nie będzie 
oskarżony o niegospodarność?
P. Bąk – ale to w ramach ćwiczeń Pani Wójt.
P. Wójt – ale ćwiczenia to są inne, nie ma takich ćwiczeń żeby polegały na laniu wody 
przez strażaków. Natomiast na pewno to są koszty bo przecież my za każdą godzinę 
ćwiczeń czy akcji płacimy strażakom ekwiwalent. Tak, że jest to takie problematyczne 
proszę Państwa jeżeli jest sytuacja taka, że faktycznie to utrzymanie należy do właściciela 
przepustu i rzeczywiście mieszkańcom zależy żeby ta droga była tak utrzymana żeby rowy
były zrobione to wydaje mi się, że można to zorganizować czego najlepszym przykładem 
jest Grabowa. 
P. Bąk – w Grabowej mieszkańcom ta woda na podwórka wchodziła i oni dlatego byli 
zaangażowani.
P. Kozioł – ale prawie wszyscy chcieli pomóc i to jest ważne.
P. Bak – ale wszyscy byli zainteresowani.
P. Wójt – to robimy tam gdzie są zainteresowani.
P. Bąk – natomiast wystarczy jedna osoba na kilometrze, że będzie miała w nosie 
przepust, zostawi i cała robota na nic.
P. Wójt – jedna osoba, jeżeli byłaby to taka opuszczona placówką i jeden przepust na 
długości 1 km to ja myślę, że ani Dyrektor nie będzie oskarżony o niegospodarność ani ja 
bym nie była oskarżona o niegospodarność gdyby te jeden przepust był na odcinku 
kilometra. Natomiast jeżeli ti będzie nie wiem 70 przepustów na odcinku kilometra, czy 30, 
czy wszystkie praktycznie przepusty to wtedy to już wygląda inaczej.
P. Soja – chciałam jeszcze zgłosić zakrzaczenia dokładnie w miejscowości Szczebrzusz 
przy drodze od posesji 4 do 6, tzn. nie tak zakrzaczenia jak są to drzewa poza pasem 
drogowym ale gałęzie dochodzą do samej jezdni, w Zofiówce jak jest zjazd a drogi głównej
w kierunku Rejterówki i naprzeciwko starej szkoły w Rejterówce.
P. Dyrektor – jeżeli w ogóle chodzi o krzaki to dla wszystkich Państwa taka informacja 
żeby się nie powtarzać. Teraz mamy awarię w jednym zestawie ciągnika w drugim kosiarki
to dopiero od dziewiątego wracamy z powrotem na gminę Łubnice i to co dotyczy krzaków 
przeciw skarp tam gdzie są miejsca nie widoczne zwisające gałęzie od dziewiątego ja 
myślę, że okres tygodnia to się uda porobić, ile się uda w ciągu tygodnia to zrobimy. 
Zaczynamy od Wolicy Wilkowej do miejscowości Borki ale przez miejscowość Borki do 
Łubnic to jest inwestycja to nie będziemy tego robić tych akacji, które zwisają ponieważ 
ma to wykonawca. Wykonawca będzie wchodził to ja nie będę sobie generował z tymi 
wycinkami ponieważ on ma to do zrobienia oczyszczenie z zieleni, humusu więc ten 
odcinek będzie robił on a pozostałe odcinki po kolei my będziemy robili.



P. Wróbel – właśnie chciałam zgłosić to w Borkach to jest ciężko wyjechać na drogę 
powiatową.
P. Dyrektor – on będzie w okresie wiosennym to robił a skrzyżowanie w Borkach zrobimy 
ale całego kilometra nie będziemy robili. Po jednej i po drugiej stronie kilometr to ja muszę 
kosiarkę puścić na dwa dni. Wykonawca ma to w zamówieniu i ma to wyczyścić.
P. Szalach – w miejscowości Beszowa tak samo od krajówki po lewej stronie usunąć 
gałęzie bo tam autobus szkolny jeździ. Drożność przepustów pod waszą drogą są 3 szt. I 
dojścia do tych przepustów tęż po przymulane. I zrobić coś z tym chodnikiem bo ta droga 
jest bardzo wąska TIRY jeżdżą a ten znak co wstawiliście to nic nie daje bo nikt nie zważa 
na to. Mijając się czy to ze szkolnym czy z ciągnikiem z maszyną trzeba wjechać na ten 
chodnik i krawężniki są po wypychane do strony posesji do rowów. Może jak by to był 
bitumiczny może byłby lepszy niż obecny jest teraz.
P. Stefaniak – z Wolicy pisma były w sprawie chodnika i miał być zrobiony i czy będzie to 
zrobione?
P. Dyrektor – jeśli chodzi o chodniki globalnie w zakresie niezbędnym zagrażające 
bezpieczeństwu, tak ale czy uda się w całości to nie wiem. Każę im przejechać i sprawdzić
ale proszę Państwa mam 9 pracowników łącznie z majstrem. Ośmiu fizycznie do pracy tak
żeby był obraz jak mam. Jak idą 2 ciągniki odpada dwóch, jak idą koparka i samochód 
zostaje czterech, idzie druga koparka zostaje trzech. Sami wiecie co można trzema ludźmi
zrobić. Po każdym weekendzie są interwencje od Policji w sprawie znaków tu brakuje, tu 
przekręcił. Trzema ludźmi ile mogę tyle robię. Jak będzie trochę luzu, no nie ma 
możliwości żeby było więcej jak zdejmiemy ze sprzętu to wtedy pojedzie pięciu. Jak 
skończymy przeciw skarpy to wtedy będzie pięciu to będzie więcej robione.
P. Sekuła – ile droga powiatowa powinna mieć szerokości? Liczymy od chodnika do rowu.
P. Dyrektor – droga czy pas drogowy?
P. Sekuła – nie, chodzi o drogę od Łubnic w stronę Wilkowej. Tam powstał kiedyś chodnik 
ile dwa trzy lata temu troszkę zostało zrobione kosztem drogi.
P. Dyrektor – minimalna szerokość w tych standardach jest 5,5 m, 0,75 z każdej strony 
pobocze. Generalnie ten pas drogi zbiorczo minimalna szerokość dostosowujemy teraz do
6 m.
P. Sekuła – 2 TIRY jadą to nie mogą się minąć, jeden musi wjechać na chodnik.
P. Dyrektor – wiem ale to zaszłości, których nie damy rady zrobić. 6 m to jest to minimum. 
Ale ile lat temu to było robione? Pewnie ze 20 lat temu.
P. Sekuła – nie pamiętam. Kiedy był robiony chodnik w stronę Wilkowej?
P. Szymański  - 2 lub lata temu.
P. Witek – ale to się naprawdę zrobiło kosztem jezdni.
P. Sekuła – będziemy jechać w kierunku Staszowa staniemy i zmierzymy ten odcinek na 
wprost Króla dokładnie.
P. Dyrektor – ale na tym odcinku był zrobiony tylko chodnik. Dlaczego ten chodnik był 
robiony. Granica pasa drogowego jest i nie można się było przesuwać w prawą stronę bo 
ona jest strikte z nasypem chodnika. I tak dalej już nie można było. Nie można wejść i 
naruszyć gruntów prywatnych zrozumcie. Z drugiej strony jeżeli będzie przebudowa tego 
odcinka dalej to parametry drogi będą 6 m bo zachowamy te 6 m. i wystarczy na pobocze 
0,75 m zmieścimy się ze wszystkim. Teraz jest pobocze obrośnie trawą i dlatego kierowcy 
uciekają na chodnik.



P. Sekuła – tam nie ma gdzie uciekać bo nawet pobocza nie ma droga się kończy i jest od 
razu rów.
P. Przew. – Panie Dyrektorze, jeżeli chodnik jest pobudowany to już automatycznie 
kierowca jadąc nie pojedzie przy samym chodniku tylko jest te 20-25 cm ucieka od 
chodnika żeby nie złapać krawężnika bo by odbił samochód i by jeszcze do wypadku 
doprowadził.
P. Dyrektor – 6 m wystarcza na wszystko. Wy się nie martwcie wejdzie inwestycja 
zachowamy te 6 m.
P. Golba – ja Panie Dyrektorze mam taka prośbę jakby tam w Gacach od strony figurki w 
stronę Wisły wiszą takie 2 gałęzie nad drogą. Ja rozmawiałem z właścicielem tak mówi 
usunie ale tam nie da się tak usunąć bo to wiszą nad linią telefoniczną. Jakby te dwie 
gałązki usunąć.
P. Dyrektor – elektryczną czy telefoniczną?
P. Golba – telefoniczną. On by to usunął ale mówi boję się bo jak zerwę.
P. Bąk – tam jest jeszcze problem z Panem bodajże Górniakiem na tym łuku. Tam już raz 
były usuwane drzewa była wielka awantura o to usunięcie, które było konieczne. Bo Pani 
uważała, że to są jej drzewa i nie powinniśmy tego ruszą i poniekąd tam się zakrzaczenie 
zrobiło i odnowa pasowałoby usunąć tylko żeby znowu nie było Policji czy czegoś.
P. Golba – zawiadomienie mu tam wysłać żeby on to usunął, wcześnie faktycznie były tam
problemy.
P. Przew. – ale jeśli gałęzie zwisają nad jezdnię to chyba nie ma żadnego problemu żeby 
je obciąć.
P. Bąk – te drzewa i krzaki rosną tam w poboczu.
P. Przew. – to jest właśnie dużo takich miejsc a szczególnie na zakrętach, że po prostu te 
gałęzie niby drzewo jest poza pasem drogowym ale gałęzie zasłaniają do pół jezdni.
P. Dyrektor – przez poprzednie 2 lata kolejne na terenie Łubnic wynajmowałem zwyżkę do 
usuwania takich gałęzi. To też ponieśliśmy koszty w granicach 8 tysięcy na sama zwyżkę. 
To co były zgłoszenia to te podcinki robimy co roku. Mam na to dokumenty gdzie robimy. 
Zrobimy może się nie uda wszystko ale sukcesywnie najpilniejsze rzeczy robimy. A tutaj 
mam prośbę do Pana Radnego skoro jest taki wniosek proszę podać do koga mam 
wystąpić ale ze względu na RODO to po Sesji. Wystąpimy żeby podcięli właściciele 
nieruchomości te gałęzie i zobaczymy jak to będzie.
P. Golba – ja jeszcze porozmawiam z właścicielem może się zgodzi wyciąć a jeśli się nie 
zgodzi to podam dane.
P. Dyrektor – ponieważ jesteśmy na wizji a ochrona danych osobowych więc proszę 
później.
P. Przew. – jeszcze Panie Dyrektorze jak by można dopisać w Orzelcu Dużym tu przy 
lustrze, jest taki ostry zakręt te gałęzie żeby usunąć.
P. Dyrektor – sprawa gałęzi i krzaków jest zamknięta będą jeździć i gdzie będzie 
konieczne to będą usuwać.
P. Przew. – na jesieni nie ma problemu bo nie ma liści ale jak po prostu na wiosnę i całe 
lato są liście nie widać nic na tym zakręcie. Wyjeżdża się po za linię żeby wjechać na 
skrzyżowanie do wioski to trzeba na drugi pas wjechać i to jest takie uda się albo się nie 
uda.
P. Bolon – chodzi mi o pobocza. U nas tam od szkoły w stronę Czarzyzny nie ma rowów, 
pobocza są wyżej niż asfalt. Śniegi, deszcze woda stoi na asfalcie jeździ się po takim. Już 



tam kiedyś coś tam było robione. Pan Dyrektor już tam kiedyś zgarniał ale to już trzeba by 
poprawić. To jest od szkoły w stronę Czarzyzny i na Czarzyzny też to jest. Po prostu te 
pobocza są wyżej i wtedy staja te kałuże na drogach.
P. Przew. – tam są konieczne rowy.
P. Witek – jak mieszkają Trądy to jest ten pierwszy dom, to którędy oni maja chodzić?
P. Kowalska – lewą stroną
P. Witek – dzieci trzeba zaprowadzić do przedszkola, czy iść do sklepu, czy gdziekolwiek.
P. Dyrektor – muszą chodzić zgodnie z instrukcja oznakowania, inaczej nie mogą chodzić. 
Jak do tej pory chodzili? Droga jest już jest ileś lat nie wiem 50 czy 100 lat chodzili 
poboczem. Jest pobocze, które służy pieszemu do poruszania się to nie jest do 
spacerowania. Chodnik jest do chodzenia nie pobocze, pobocze to jest element drogi. Jest
to proszę Państwa pewne przekłamanie, bo jeśli byśmy chcieli robić dla ludzi gdzie jest 
duże natężenie pieszych, to żeby to funkcjonowało to musielibyśmy robić pobocza po 
obydwu stronach. Mamy na odcinku od Bogorii w stronę Jurkowic, nie wiem czy tam jest 
duży ruch pieszych ale na pewno jest duży ruch samochodów ciężarowych, pobocza 
bitumiczne oddzielone krawężnikami i mamy sprawę załatwioną. Nie ma chodnika chodzi 
sobie po poboczu ale jeden warunek musimy mieć na tyle pasa drogowego tam robimy i 
natężenie ruchu. Tutaj co poruszany był temat bo chodniki są w takim czy innym stanie, 
gdzie jest w ogóle nie używany chodnik, gdzie nie ma zabudowy. Widzicie, jeździcie macie
u siebie przykład trawa rośnie cały czas ile byśmy nie pryskali i kosili, bo pryskamy 2 razy 
do roku. Nie jest sposób to wyplenić całkowicie. Tam gdzie jest użytkowany chodnik to jest
ładny a tam gdzie nikt nie chodzi albo jedna osoba chodzi tam wiecie co jest i jak trudno 
jest je utrzymać. Ponad 60 km samych chodników z kostki mamy nie mówię o 
bitumicznych. I utrzymanie tego wszystkiego to nie jesteśmy wstanie tego utrzymać. Jeżeli
mieszkańcy nie będą dbali koło swojej posesji to my też nie zadbamy.
P. Witek – od szkoły w stronę Połańca to tam nie ma praktycznie pobocza
P. Sekuła – asfalt jest przy samym rowie.
P. Dyrektor – kruszywo mam to uzupełnimy. Tam gdzie są zarośnięte rowy to wszystko się 
trzyma, ale ludzie nie koszą tylko pryskają i to się nie trzyma tylko obsuwa się do rowu i 
pobocza się zmniejszają.
P. Witek – tam nie są zarośnięte bo ludzie dbają.
P. Dyrektor – ale nie koszą tylko pryskają i nie ma systemu korzeniowego żeby tą skarpę 
utrzymać tylko się osuwa.
P. Witek – te drogi sa takie spękane.- P. Dyrektor – inwestycje wiadomo według kolejności 
tu nie obiecam Państwu, że zrobimy.
P. Przew. – czy ktoś jeszcze z Państwa chce zabrać głos? Nie widzę. Wobec czego 
wyczerpaliśmy temat dróg. Złożyliśmy życzenia teraz żeby tylko Pan Dyrektor je spełnił.
P. Sekuła – to przejście dla pieszych, bo jak nie to będziemy interweniować u Wojewody 
Świętokrzyskiego, naprawdę.
P. Dyrektor – jak mi ktoś będzie pomagał w tym względzie to bardzo się cieszę i będę 
bardzo wdzięczny bo każdy czynnik społeczny, który chce coś i pomaga to i dopinguje 
samorząd zarówno gminny jak i powiatowy.
P. Przew. – to dziękuję Panie Dyrektorze
P. Dyrektor – ja ze swej strony również bardzo dziękuję.
 
Ad.4



 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2023 rok.
Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.
Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie. Czy są jakieś pytania?
P. Kozioł – jest tu kwota na modernizację Stacji Uzdatniania Wody, chciałem zapytać co 
tam będzie modernizowane?
P. Sekretarz – Stacja Uzdatniania Wody, będzie modernizowana cała elektronika 
sterowania stacją bo ma już prawie 30, 27 lat od modernizacji po powodzi. Cała 
automatyka już nam wysiada i automatyka będzie modernizowana.
P. Bąk – chciałem powiedzieć, że o te pieniążki cały rok chodziłem za starostą i prosiłem 
go żeby nie tylko nam ale wszystkim gminom dał z tego względu, że gminy nam pomagają
przy budowach dróg w związku z tym chcieliśmy się w jakiś sposób odwdzięczyć.
P. Przew. – dziękujemy bardzo Panie Radny. Są jeszcze pytania? Nie widzę.  Proszę 
Przewodniczącego Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa – o przedstawienie 
opinii.
P. Gromny Przewodniczący KF,RGiR – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy    do głosowania.

Uchwała Nr LI/320/23
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
 
 
 
Ad. 5
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 2023-2031.
Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.
Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.
P. Przewodniczący – czy są pytania? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji 
Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa –  o przedstawienie opinii.
P. Gromny Przewodniczący KF,RGiR – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy    do głosowania.

Uchwała Nr LI/321/23
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 2023-2031.
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.



Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 6
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wystąpienie Gminy Łubnice z Wiślańskiego Klastra Energii.

P. Przew. – tu bym prosił Panią Wójt o przedstawienie uzasadnienia.

P. Wójt – przedstawiła uzasadnienie do uchwały.

P. Przewodniczący –  mam pytanie do Pani Wójt bo to wychodzimy z jednego a 
wchodzimy w drugi. Co z tego będziemy mieć? Co zyskujemy?
P. Wójt – teoretycznie ma nam to stworzyć większe możliwości pozyskania środków 
zewnętrznych. Natomiast występujemy z tego klastra z takiego powodu, że dokonała tego 
Gmina Połaniec, która była gminą wiodącą w tym naszym klastrze. W związku z tym 
można powiedzieć, że praktycznie nie mamy innego wyjścia bowiem również gmina 
Rytwiany wystąpiła i po prostu ten klaster zostanie jakby zlikwidowany.  Złożyliśmy już 
wolę przystąpienia do Świętokrzyskiego Klastra Energii, w którym jest również nasza 
wiodąca firma czyli Spółka ENEA z siedzibą w Staszowie. No i wtedy będziemy mieć te 
same jakby wtedy przywileje jakie mają wszystkie gminy, które takie klastry energii 
utworzyły, i w których funkcjonują. To są jakby działania, które mają zwiększyć szanse na 
uzyskanie środków finansowych ze źródeł zewnętrznych. Jakie to będą źródła zewnętrzne,
w jakiej wysokości na dzień dzisiejszy niestety nie jesteśmy w stanie tego przewidzieć.
P. Przew. – pozostaje tylko ta spółka w Sandomierzu?
P. Wójt – w Staszowie, tam działa Świętokrzyski Klaster Energii. W Sandomierzu to mamy 
porozumienie zawarte z 23 gminami to są Obszary Strategicznej Interwencji gdzie należą 
3 powiaty. To dotyczy w głównej mierze budowy infrastruktury związanej z budowaniem 
ścieżek rowerowych.
P. Przew. – czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego 
Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa –  o przedstawienie opinii.
P. Gromny Przewodniczący KF,RGiR – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy    do głosowania.

Uchwała Nr LI/322/23
w sprawie zmiany wyrażenia zgody na wystąpienie Gminy Łubnice z Wiślańskiego Klastra 
Energii.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 7
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 
XXXIV/224/22 Rady Gminy Łubnice z dnia 29 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 



Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2026 w Gminie Łubnice. Następnie poprosił 
Panią Skarbnik o przedstawienie programu.
Panie Skarbnik przedstawiła program.
P. Przew.  – czy są pytania do tej uchwały? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Komisji 
Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa –  o przedstawienie opinii.
P. Gromny Przewodniczący KF,RGiR – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy    do głosowania.

Uchwała Nr LI/323/23
w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIV/224/22 Rady Gminy Łubnice z dnia 29 marca 2022 r.
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2026 w Gminie 
Łubnice                                                

jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
 
 
 
Ad. 8
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
XLIX/312/23 Rady Gminy Łubnice z dnia 25 sierpnia 2023 r. w sprawie trybu i sposobu 
powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Łubnicach. Następnie poprosił 
Pana Sekretarza o przedstawienie uzasadnienia.
Pan Sekretarz przedstawił uzasadnienie do uchwały.
P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę 
Przewodniczącego Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa –  o przedstawienie 
opinii.
P. Gromny Przewodniczący KF,RGiR – opinia pozytywna.
P. Przew. –. Przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr LI/324/23
w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/312/23 Rady Gminy Łubnice z dnia 25 sierpnia 2023 r. 
w sprawie trybu i sposobu powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w 
Łubnicach.
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 9
 
Brak interpelacji.



 
Ad. 10
 
Brak odpowiedzi na interpelacje.
 
Ad. 11
 
P. Przew. – wolne wnioski i informacje. Ponieważ przyszło zaproszenie na pielgrzymkę 
samorządową strażaków i samorządowców do Sanktuarium Matki Bożej Bolesnej w 
Sulisławicach w dniu 8 października 2023 roku. Program uroczystości jest tutaj o 14:30 
zbiórka na parkingu przy cmentarzu, o 15:00 msza święta, o 16:00 pokaz strażackiej 
orkiestry dętej z Męciny i 16:30 spotkanie integracyjne. Zapraszają Wójt Gminy Łoniów, 
Gminny Ośrodek Kultury w Łoniowie, Stowarzyszenie Miłośników Sanktuarium w 
Sulisławicach. I jeszcze miałem przyjemność spotkać się z byłym Burmistrzem Miasta i 
Gminy Połaniec Edwardem Bobińskim i serdeczne pozdrowienia przekazuje to o co mnie 
prosił dla Pani Wójt ponieważ na dłuższy czas współpracowali i dla wszystkich radnych, 
którzy w tamtych czasach funkcjonowali, są tacy to też wszystkiego najlepszego od Pana 
Edwarda Bobińskiego. Myślę, że dla Pana Radnego Powiatowego również bo też na 
pewno z nim współpracował,  dla Pani sołtys.
P. Wójt – bardzo dziękuję Panie Przewodniczący m w imieniu swoim i radnych, którzy 
Pana Burmistrza Bobińskiego znali. Serdecznie dziękujemy za te ciepłe słowa, również go 
serdecznie z tego miejsca pozdrawiamy. Ja chciałam proszę Państwa tylko tak 
informacyjnie powiedzieć co zapewne wszyscy wiedzą, że w niedzielę odbyły się wybory 
do Izb Rolniczych, z terenu naszej gminy startowały 3 osoby. Gmina ma 2 delegatów w 
Powiatowej Izbie Rolniczej. Chcę powiedzieć, żę te wybory bo mówiliście, że nie było 
informacji w mediach na ten temat ale również wśród samych rolników one niestety trzeba 
to z przykrością powiedzieć nie budzą zbyt dużego zainteresowania, bo proszę Państwa 
byliśmy jedną z nielicznych gmin nawet nie wiem czy nie tylko 2 gminy na terenie 
województwa świętokrzyskiego gdzie wybory się odbyły, tzn. że było więcej chętnych niż 
liczba delegatów wskazanych. Bo gdyby było 2 kandydatów to by się wybory nie odbywały
czyli również wśród samych rolników nie ma tego jakby przekonania chyba, że te Izby 
Rolnicze jednak są samorządem rolniczym i maja duży wpływ myślę na to co się w 
rolnictwie dzieje. I z tego miejsca chciałam bardzo serdecznie podziękować i pogratulować
wyboru na kolejną kadencję Panu Januszowi Bąkowi. Także serdecznie dziękuję za 
poprzednie kadencje i gratuluję mam nadzieję, że w tej kadencji nasz delegat będzie 
aktywny. Bardzo serdecznie pogratulować naszemu nowemu delegatowi, który będzie 
reprezentował naszych rolników i nas wszystkich czyli Panu Michałowi Szałachowi. 
Serdeczne gratulację, życzę Panom żeby ta wasza praca przynosiła efekty i żeby w tym 
rolnictwie lepiej się zadziało. Mam nadzieję, że tak będzie. Jeszcze raz serdeczne 
gratulacje.
P. Przew. – czy ktoś chce zabrać jeszcze głos w sprawach różnych? Nie widzę. proszę 
Państwa jeszcze informacyjnie tylko po zamknięciu sesji bardzo proszę jeszcze o 
pozostanie radnych ponieważ Pan Sekretarz chciał jeszcze chwileczkę poświęcić czasu. 
Wobec tego wyczerpaliśmy porządek obrad zamykam posiedzenie Rady Gminy w 



Łubnicach. Dziękuję bardzo wszystkim za przybycie. Dziękuję Pani Sołtys, Panu Radnemu
Powiatowemu i wszystkim radnym.
 
Sesja trwała 1 godzinę 50 minut.
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.
 
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady Gminy

Henryka Rogala                                                            Marian Komasara


